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Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcım, 

Sayın Başkan, 

Meclisimizin Değerli Üyeleri, 

Meclisimizin Saygıdeğer Onur Üyeleri, 

Değerli Misafirler ve 

Kıymetli Medya Mensupları, 

 

Şubat ayı meclis toplantımızda görüşlerimi sizlerle paylaşmadan 
önce hepinizi şahsım ve Yönetim Kurulumuz adına saygı ve 
sevgiyle selamlıyorum. 

Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sayın Fuat Oktay, “Yeni Hükümet 
Sistemi’nin Ekonomimiz ve İş Dünyası İçin Önemi ve Etkileri” 
konulu bu ayki meclis toplantımıza katılarak bizleri 
onurlandırdınız, hoş geldiniz, şeref verdiniz. 

Bildiğiniz gibi 2017 yılının Nisan ayında yapılan referandumla, 

ülkemizin yönetim sistemini değiştiren anayasa değişiklikleri 

milletimiz tarafından kabul edildi. 24 Haziran 2018 tarihinde 

yapılan seçimlerle birlikte de Cumhurbaşkanlığı Hükümet 

Sistemi’ne fiili olarak geçildi. 

Yaşamakta olduğumuz bu dönem, tarihsel bir öneme sahiptir. 

Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi’ne geçişle birlikte başta 
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ekonomik, toplumsal ve bürokratik hayatımız olmak üzere birçok 

alanda büyük değişimler bizleri bekliyor.  

Bu değişimlerden bazıları da başlamış durumda. Yeni sistemin 
pratik hayatta daha etkin ve sonuç odaklı işlemesi herkesin ortak 
arzusu. Şunu özellikle ifade etmek isterim ki; yeni sistem hızlı 
karar alma esası üzerine kurulu. O halde bizlerin de iş dünyası 
olarak yeni sistemin gerektirdiği hız ve etkinliğe kendimizi 
uyarlamamız gerekiyor. Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcımız 
bugün bizlerle bu konular hakkında paylaşacağınız düşünce ve 
açıklamalarınızı büyük bir ilgiyle dinleyeceğimizi özellikle 
vurgulamak istiyorum. 

Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcımız ve Değerli Meclis Üyeleri 

Ana gündem maddemizle ilgili görüşlerimi ifade etmeden önce 
dünya ve ülkemiz gündeminde olan bazı gelişmelere 
değineceğim.  

Bugün herkesin kabul ettiği üzere küresel ekonomik büyümede 

belirgin bir yavaşlama söz konusu. Kriz öncesi yüzde 5,5’lar 

düzeyinde olan küresel ekonomik büyüme, bugün yüzde 3,5’lar 

civarında dalgalanıyor. 2019’da dünya ekonomisinde son üç yılın 

en düşük büyüme performansı beklenirken, küresel ekonomik 

yavaşlama hemen hemen tüm önemli ekonomileri etkisi altına 

almış durumda.  

Ve geçmiş yıllardan farklı olarak gelişmiş ülkelerin yanında 

gelişen ülkelerden de ekonomik yavaşlama sinyalleri geliyor. Çin 

başta olmak üzere gelişmekte olan ekonomilerde büyüme 
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sorunları daha fazla öne çıkıyor. Bu nedenle 2019, ülkelerin 

büyüme performanslarına odaklanacakları bir yıl olacak gibi 

görünüyor. 

ABD, büyüme açısından diğer gelişmiş ülkelere göre pozitif 

ayrışmaya devam etse de bu ülkede de bir ivme kaybı söz konusu. 

Avrupa Birliği’nde ise durum daha da karışık. Brexit belirsizliği, 

ABD-Çin ticaret savaşı, Almanya’da sanayi üretiminin daralması, 

İtalya’nın resesyona girmesi ve Fransa’daki protesto gösterileri 

Avrupa’nın yavaşlamasında belirleyici rol oynuyor. 

Yükselen önemli piyasalardan biri olan Çin’de de ekonomik 

büyüme yavaşlıyor. Ülkede 2018’de ticaret savaşının da etkisiyle 

son 28 yılın en düşük büyümesi gerçekleşirken, finans sektörüne 

yönelik riskler ve özel sektörün yüksek borçluluk sorunu da 

endişe kaynağı olmaya devam ediyor. Diğer gelişmekte olan 

ekonomiler ise özellikle son aylarda risk iştahındaki göreli 

iyileşmeye rağmen, ticari belirsizlikleri ve emtia fiyatlarındaki 

dalgalanmaların yarattığı sorunlara karşı hassasiyetini koruyor. 

Büyüme sancılarının gündemi belirlediği bu ortamda, ülkelerin 

ekonomi politikalarında da önemli değişiklikler yaşandığına tanık 

oluyoruz. Örneğin; küresel büyüme beklentilerinin bozulmasına 

paralel olarak FED ve Avrupa Merkez Bankası’nın söylemlerinde 

önemli bir yumuşama söz konusu. FED faiz artışlarında “sabırlı” 

olunacağını vurgularken, Avrupa Merkez Bankası’nın likidite 

operasyonlarına geri dönmeyi tartışması dikkat çekici.  
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Bugün yaşadığımız küresel ekonomik yavaşlama, geçici 

etkenlerden ziyade uzun yıllardır biriken ekonomik 

dengesizliklerin ürünü olarak kabul ediliyor. Son yıllarda 

uygulanan ekonomi politikaları, özellikle gelir eşitsizliklerini 

artırdığı gibi yükselen borçluluk oranları da sistemin işleyişine 

olan güveni önemli ölçüde sarsmış durumda. 

Bu gelişmeler karşısında içe kapanma, popülist söylemler ve 

korumacılık eğilimi ağırlık kazanıyor. Bu bağlamda 

küreselleşmenin nimetlerinden çok, külfetleri üzerinde 

konuşuluyor ve dünyada bir dönemin sonuna gelindiği 

tartışılıyor. Tam da bu nedenle, yakın gelecekte küresel kriz 

öncesinin güçlü ve yüksek karlı büyüme ortamına dönmeyi 

beklemek ve sadece küresel ortamın desteğine bel bağlamak da 

artık gerçekçi bir çözüm olarak gözükmüyor. 

Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcımız ve Değerli Meclis Üyeleri 

Buradan ülkemize dönecek olursak, yaz aylarında yaşadığımız hiç 

hak etmediğimiz türbülansın ardından alınan önlemlerin de 

etkisiyle finansal piyasalarda bir dengelenme kendini göstermeye 

başladı. Döviz kurlarında nispeten istikrarlı bir seviye yakalanmış 

durumda. Faizlerde de her geçen hafta aşağı yönlü bir hareketi 

gözlemliyoruz. Son aylarda finansal piyasalar nispeten daha sakin 

verici bir tablo çiziyor. 

Finansal piyasalarda sağlanan bu dengelenmenin reel sektöre 

yansıması gerektiğini bir süredir pek çok defa dile getirdik. 
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Elimizdeki son veriler bu iyileşmenin yavaş yavaş üretime 

yansımaya başladığının ilk sinyallerini veriyor. Bu süreçte 

ihracatın destekleyici rolü oldukça önemli. Yılın ikinci yarısına 

ilişkin beklentiler de iyimser. Bu kritik dönemde, rehavete 

kapılmaksızın, reel sektörde dengelenmenin kalıcı bir şekilde 

sağlanmasına yönelik atılan adımların devam ettirilmesi 

gerektiğinin altını çizmek istiyorum. 

Diğer yandan bu adımları atarken, dünyada bir dönemin 

kapandığı gerçeğini de hesaba katmak zorundayız. Zira bol paraya 

bağımlı savurgan harcama dönemi bitti. Önümüzdeki dönemde 

eski para bolluğu olmayacağına göre, sınırlı kaynaklarımızı daha 

rasyonel, verimli, titiz ve akılcı bir şekilde kullanmamız büyük 

önem taşıyor. Bu dönemde eski büyüme rakamlarının 

olmayacağını kabullenerek uzun vadeli, kararlı ve sabırlı 

tutumumuzu sürdürmek durumundayız. Özet olarak ifade 

edecek olursam: Yaşadığımız son olumsuzlukların kaynak 

sorunuyla birebir bağlantılı olduğu gerçeğinden hareketle 

verimlilik ve katma değer odaklı bir yaklaşımı öncelikli olarak 

benimsemek durumundayız. 

Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcımız ve Değerli Meclis Üyeleri 

Türkiye büyük hedefleri olan bir ülke. Daha hızlı ve daha kaliteli 

bir ekonomik büyüme, toplumsal refahın artışı, bürokratik 

engellerin azaltılması, ihracatımızın artması ve daha nitelikli bir 
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kompozisyona kavuşması sadece iş dünyamızın değil bu ülkede 

yaşayan herkesin ortak dilek ve beklentisidir. 

Yeni Hükümet sisteminde güçlü siyasi mekanizma, ekonomide 

daha etkin koordinasyon ve takip için büyük bir imkan sunuyor. 

Yeni sistem ile özellikle bürokrasideki yavaşlama kaldırılıyor. Artık 

ayakları yere basan çok daha hızlı kararlar alan bir bürokratik 

yönetimin olması hedefine her gün daha fazla yaklaşmayı 

hedefliyoruz.  

Zat-ı Alinizin bu konudaki: "Yeni dönemde işler çok daha hızlı 
gidiyor olacak. Türkiye'nin kalkınması çok daha hızlanıyor olacak. 
Türkiye, önündeki engelleri çok daha hızlı şekilde aşmaya başlıyor 
olacak…” şeklindeki sözleri bizleri daha da umutlandırıyor 

Türkiye’nin önümüzdeki dönemde yüksek teknoloji sanayi 
ürünlerini yüksek yerlilik oranı ile üretebilmesinin yolu; özel 
sektörü destekleyecek uzun vadeli, bütüncül ve akıllı 
politikalardan geçiyor. Bunu sağlamanın yolu da daha az 
bürokrasi ve daha yüksek koordinasyon ile karar alma sürecini 
hızlandırmaktır.  

Bu konuya büyük katkı yapacak, üzerinde çalıştığınız e-devlet 
Pilot uygulamasının en geç 2019'un sonuna kadar test edilecek 
olması son derece sevindiricidir. 

Hükümetimiz tarafından yeni dönemde yatırım ortamını 
iyileştirmeye yönelik alınan önlemleri memnuniyetle karşılıyoruz. 
Bununla birlikte, yalnızca yerli yatırımların değil, aynı zamanda 
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doğrudan yabancı yatırımların da yeniden canlandırılması 
gerektiğine inanıyoruz.  

Yeni sistemde yüksek teknolojili ve katma değerli üretim yoluyla 
ihracat artışı ekonomide öncelikli hedef. Bu süreçte biz 
sanayiciler de üretim, yatırım ve istihdam odaklı bir ekonomik 
kalkınma ve büyüme modeline vakit kaybetmeden çok daha hızlı 
bir geçiş yapılmasını istiyoruz.  

Bu hedef doğrultusunda sanayinin ve üretim ekonomisinin 
yeniden yükselebilmesi için sanayi politikası çerçevesinde 
belirlenen hedefler ve stratejiyle uyumlu bir eğitim ve teknoloji 
altyapısı oluşturulması gerekmektedir. 

Meslek liselerinin verimliliğinin düşmesi ve üniversite eğitiminde 
öğrencilerin belli bölümlere yığılmaları beceri uyumsuzluğuna 
neden olarak işsizliği artırmaktadır.  

Yeni dönemde sanayi-eğitim ve teknoloji politikalarının daha 
koordineli şekilde değerlendirilmesi en büyük arzumuzdur. Başta 
meslek liseleri olmak üzere eğitim alanında İstanbul Sanayi Odası 
olarak bir dizi yoğun bir çabanın içinde olduğumuzu vurgulamak 
istiyorum. 

Son yıllarda özellikle nitelik artırma noktasında çok önemli bir 
araç olarak gördüğümüz Ar-Ge’ye sağlanan teşvik ve destekleri 
takdirle karşılıyoruz. 

Ancak bu teşviklerin denetlenmesi ve etkinliğinin ölçülmesi 
gerekmektedir. Kamunun sağladığı AR-GE teşviklerinin ne derece 
patent ve faydalı model gibi çıktılara ve ticarileşebilen yeniliklere 
dönüştüğü takip edilmelidir. Ar-Ge, tüm üretim ve hizmet 
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süreçlerinde teknoloji içeriğinin yükseltilmesi, en fazla 
odaklanmamız gereken konular olmalıdır. Böyle bir 
odaklanmanın nitelikli üretime kapı aralayacağını bilmem 
söylememize gerek var mı?  

Şimdi ihtiyacımız olan; hız kaybetmeden Türkiye’nin doğru 

hedeflerle belirlenmiş sanayi projelerini gündeme alması ve 

nokta atışlarla küresel rekabet gücünü geliştirmesidir.  

Büyük bir hızla, daha istikrarlı ve güçlü bir ekonomi ortamının 
oluşturulmasına ihtiyacımız var. Açıkça ifade edecek olursam: 
Ekonomimiz, sanayimiz ve toplumsal refahımız adına kaybedecek 
vaktimiz yok. Küresel piyasalarda Türkiye algısını güçlendirmenin, 
yatırımlar için daha da cazip bir ülke olmanın tam zamanıdır. 
Gelin bu fırsatı el birliğiyle hep beraber değerlendirelim.  

Sayın Cumhurbaşkanı Yardımcımız, 

Ana gündem maddemizle ilgili düşüncelerimi kısaca ifade etmiş 
bulunuyorum. Şimdi son dönemlerde biz sanayicilerin önemli 
gündemini oluşturan bazı sorunlarımızı ve çözüm önerilerimizi 
zat-ı aliniz ile paylaşmak istiyorum. Yeri gelmişken şunu belirtmek 
isterim: Yönetim kurulumuz ile birlikte 17 Eylül 2018 tarihinde 
İstanbul’da sizinle gerçekleştirdiğimiz görüşmede gündeme 
getirdiğimiz; imar barışı ve döviz bazlı leasing sözleşmeleriyle ilgili 
iki sorunumuzu bir gün sonra bize hızlıca geri dönüş yaparak 
çözmenizi takdire şayan bulmuştuk. Bu konuda size bir kere daha 
teşekkür ediyor, şükranlarımızı sunuyorum. 

Öncelikle sonuç odaklı bir bürokrasiyi sağlamak için; performansa 
dayalı bir kamu yönetimi anlayışının hakim kılınmasının elzem 
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olduğuna inanıyoruz. Hakkaniyet duygusu, her türlü bürokratik 
imtiyazların kaldırılmasını gerektirmektedir. Öte yandan 
sanayicinin performansının da kamuda talep ettiğimiz gibi aynı 
anlayışla değerlendirilebilmesi gerektiğine inanıyoruz. 
Sanayicinin, bağımsız şirketler tarafından denetlendikleri bir 
reyting sistemine tâbi olması gerektiğini düşünüyoruz. İyi bir 
sicile sahip olmak, şirketlere somut avantajlar sağlayabilmelidir. 

Öyle ki, past-performansı güçlü olan, devletle en ufak bir sorunu 
olmayan, kredibilitesi yüksek bir şirket ile bu özelliğe sahip 
olmayan bir başka firmanın bürokrasi tarafından aynı bakış 
açısıyla değerlendirilmesini yanlış buluyoruz. Başarılı işlere imza 
atmış bir şirket bir proje getirdiği zaman, karşısına bürokratik 
engellerin çıkmaması o şirkete güç verecektir. Böyle bir 
sanayicinin sözünün teminat olarak kabul edilmesi moral 
verecektir. Türkiye’nin önünü açacak bu sistem ve yeni 
yaklaşımın kamu anlayışında kısa sürede hakim olmasını 
beklemekteyiz.  

İnsanlığın geleceği açısından tarımın önemi dünyada her geçen 
gün artıyor. Maalesef yıllarca bir yanlışın içinde olduk: Tarımı ile 
sanayiyi birbirinden kopuk düşündük. Şimdi bu yanlışı 
düzeltmenin tam zamanı. Entelektüel akıl, bilim ve teknolojiyi 
tarım ile buluşturmalıyız. Öte yandan tarımda asıl sorun, üretim 
tarafında aranmalıdır. Çünkü gerçek fırsatlar bu taraftadır. Bu 
konuda üreticimizi ve tüketicimizi memnun edecek reformist 
adımları devletimiz ivedilikle atmalıdır. İstanbul Sanayi Odası 
olarak biz de önümüzdeki günlerde tarım ve tarımsal sanayi 
konusunda ciddi adımlar atacağız.    
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Kalkınmanın merkezine giderek dijital devrime dayalı 
sanayileşme yerleşirken bilişim temelli yeni bir üretim ve çalışma 
modeli şekilleniyor. Burada esnek çalışmaya dayalı bir anlayış öne 
çıkarken nitelikli insana ve işgücüne olan ihtiyaç artıyor. 
Ülkemizin başta eğitim olmak üzere bu yeni üretim ve çalışma 
kültürüne kendisini adapte edecek adımları da süratle atması 
gerekmektedir. 

Küresel rekabette lojistik ekonominin en temel unsurlarından biri 
haline gelmiştir. Öyle ki, küresel dünyaya açık modern bir 
ekonominin, kaliteli ve sağlam bir lojistik altyapısı olmadan dünya 
piyasalarında rekabet etmesi mümkün değildir. Devam eden 
demiryolu yatırımları, sivil havacılığımızdaki atılımlar ve iletişim 
alanındaki ilerlemeler sayesinde ülkemiz; Hazar Denizi, Avrupa ve 
Asya eksenindeki ülkeleri; kara, deniz, hava yollarıyla ve 
haberleşme ağlarıyla birbirine bağlayan kritik bir bölge haline 
dönüşmektedir. İşte bu noktada lojistik alanında verimlilik daha 
fazla önem kazanıyor. Bu alandaki fırsatları daha iyi 
değerlendirmeliyiz. 

Günümüzde Big Data (Büyük Veri) kavramını çok sık duyuyoruz. 
İşte bu noktada, geleceğe yönelik trendleri doğru okumak ve iyi 
hazırlanmak için bilgi-veri büyük önem kazanıyor. Kamunun bu 
konuda özel sektörümüze daha fazla yardımcı olmasını arzu 
ediyoruz. Kamuya ait bilgi ve verilerden özel sektörümüzün daha 
fazla yararlanmasının ekonomimize ve sanayimize büyük katkı 
yapacağına inanıyoruz. 
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Sayın Başkan ve Meclisimizin Değerli Üyeleri, 

Şimdi Odamızın geçtiğimiz haftalardaki bazı faaliyetlerini kısaca 
sizlerle paylaşmak istiyorum 

Biraz önce onayınıza sunulduğu üzere Yönetim Kurulumuzun 
çalışma programı ve hedefleri doğrultusunda Odamızın 
organizasyon yapısında bazı düzenlemeler yapıldı. 

Odamızın hizmetlerini sürekli iyileştirmek, yeni ürün ve hizmetler 
oluşturmak amacıyla, ulusal ve uluslararası tüm fon ve proje 
çağrılarını takip edecek, yeni projeler geliştirecek bir Proje 
Geliştirme Ofisi kurduk. 

Eğitim ve çalışma hayatına ilişkin konuların giderek daha da önem 
kazanmasıyla bu konuları ayrı bir birim halinde ele almak üzere 
Eğitim ve Çalışma Hayatı Şubesini oluşturduk. 

Benzer şekilde AR-GE, teknoloji geliştirme, üniversite-sanayi 
işbirliği, dijital dönüşüm ve girişimcilik gibi önemli konulara daha 
ağırlıkla eğilmek üzere AR-GE ve Teknoloji Şubesini kurduk. 

Odamızda farklı konularda oluşan veriyi analiz ederek daha 
katma değerli bir şekilde kullanılır hale getirmek amacıyla da Veri 
Analiz Şubesini oluşturduk. 

Diğer bazı şubelerimizin işleyişlerine yeni fonksiyonlar ekleyerek 
isimlerini de bu doğrultuda yeniden düzenledik. Yapılan bu 
düzenlemeler ile Odamız çalışmalarını sürekli geliştirecek ve daha 
dinamik bir şekilde hayata geçirecektir.     

Türkiye’nin ihracatında çok önemli bir yeri olan Türk Eximbank’ın 
“İstanbul Odakule Şubesi” 15 Şubat 2019 tarihinde Odakule 
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binamızda faaliyetlerine başladı. Odakule’de 16. katta faaliyet 
gösterecek Türk Eximbank böylece sanayicilerimize daha yakın 
çalışma imkanını yakalamış olacak.  

Odakule Pasajı’nın yenilenmesine yönelik düzenlediğimiz Ulusal 
Tasarım Yarışmasına son derece yoğun bir katılım oldu. 
Yarışmaya katılan 90 proje arasından birinciliğe mimarlar Atahan 
Sevdi, Merve Yıldırım ve Büşra Nural’ın çalışması olan “Beyoğlu 
Melodisi” layık görüldü. Kazanan projemiz fuayemizde ilginize 
sunulmuştur. Yarışmaya katılarak ilgi gösteren tüm sanatçılara, 
mimarlara ve jüri üyelerine teşekkür ediyorum.   

Sözlerimi burada tamamlarken Cumhurbaşkanı Yardımcımız 
Sayın Fuat Oktay’a bir kez daha hoş geldiniz diyor, hepinizi saygı 
ve sevgiyle selamlıyorum.  

 

 


